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یارانه نقدی 10 میلیون نفر از افراد پردرآمد حذف میشود

علی طیبنیا وزیر اقتصاد در جلسه علنی مجلس گفت: نزدیک ۱۰ میلیون نفر از افراد پردرآمد جامعه توسط دولت

شناسایی شدهاند و اطلاعات مهمی در مورد درآمد آنها وجود دارد که اگر ثبتنام کنند زمینه حذف این افراد وجود دارد.

علی طیبنیا وزیر اقتصاد در جلسه علنی مجلس گفت: نزدیک ۱۰ میلیون نفر از افراد پردرآمد جامعه توسط دولت شناسایی
شدهاند و اطلاعات مهمی در مورد درآمد آنها وجود دارد که اگر ثبتنام کنند زمینه حذف این افراد وجود دارد.

در ابتدای جلسه علنی روز گذشته خانه ملت، علی طیبنیا وزیر اقتصاد و امور دارایی ضمن ارائه گزارشی از اقتصاد مقاومتی،
هدفمندسازی یارانهها و سیاستهای دولت و وزارت اقتصاد اظهار داشت: مهمترین آسیبی که اقتصاد ما با آن مواجه است
وابستگی اقتصاد کشور به درآمدهای نفتی است. هم سهم بالایی از سهم درآمدهای ارزی کشور از محل تولید و صادرات

نفت خام بهدست میآید و هم سهم بالایی از درآمدهای بودجه دولت از طریق درآمدهای نفتی حاصل میشود.
طیب نیا افزود: یکی از اهداف و جهتگیریهای دولت در نظام مالیاتی انتقال پایه مالیات از تولید و درآمد به مصرف است
که طی سالها نیز قدمهای مفید و موثری برداشته شده است. در برنامهریزی که برای وزارت اقتصاد کردهایم، پیشبینی
شده که نسبت درآمدهای مالیاتی به تولید ناخالص داخلی که در حال حاضر حدود ۶ درصد است، تا سال ۹۶ به ۱۲ درصد
افزایش پیدا کند و پیشبینی شده است که طرح جامع مالیاتی تا انتهای سال ۹۴ پیادهسازی و مستقر شود و اگر این امر

تحقق پیدا کند دسترسی به نرخ ۱۲ درصدی برای سیستم مالیاتی کشور امکانپذیر خواهد بود.
شناسایی نزدیک به ۱۰ میلیون نفر

از افراد پردرآمد جامعه توسط دولت
وزیر اقتصاد در ادامه سخنانش به موضوع هدفمندی یارانهها و اجرای فاز دوم این قانون اشاره کرد و گفت: براساس آمار و
ارقامی که به دست آمده تعداد قابل ملاحظهای در این مرحله ثبتنام نکردهاند که این میتواند زمینه مناسبی را فراهم کند.
اطلاعاتی که از این طریق فراهم میشود میتواند زمینهساز پردازشها و تصمیمگیریهای بعدی باشد. خوشبختانه نزدیک ۱۰
میلیون نفر از افراد پردرآمد جامعه توسط دولت شناسایی شدهاند و اطلاعات مهمی در مورد درآمد آنها وجود دارد که اگر
ثبتنام کنند زمینه حذف این افراد وجود دارد و به سادگی میتوان آنها را از دریافتکنندگان یارانه حذف کرد. قرار بود

فرآیند حذف با حداقل تنش ممکن صورت گیرد که اهداف مجلس نیز در این زمینه محقق شود.
زمانبندی اجرای سیاستهای

اقتصاد مقاومتی تا پایان اردیبهشت ماه
پس از آن محمدرضا باهنر نایب رئیس مجلس که در غیاب علی لاریجانی ریاست صحن علنی را برعهده داشت، پس از
توضیحات وزیر اقتصاد، در مورد سیاستهای کلی اقتصاد مقاومتی اظهار داشت: بعضا میگویند وقتی چنین گزارشاتی در
مجلس قرائت میشود، خب، چه خواهد شد که باید بگویم خوشبختانه در بحث سیاستهای اقتصاد مقاومتی، دولت به

صورت جدی کار را شروع کرده و در حال برنامهریزی است و وظیفه تک تک دستگاهها را در این زمینه مشخص کرده است.
وی ادامه داد: هم مجلس و هم مرکز پژوهشهای مجلس نیز این کار را به صورت جدی شروع کردهاند و خود بنده هم دو -
سه جلسه با روسای کمیسیونها داشتم و امیدواریم تا پایان اردیبهشت یک جدول زمانبندی روشن برای حرکت به سمت

اهداف اقتصاد مقاومتی ارائه کنیم.
پرسش ملی ۳ نماینده از وزیر نفت

در ادامه جلسه سوال ملی حجتالاسلام حمید رسایی، علیاصغر زارعی و روحالله حسینیان نمایندگان مردم تهران در مجلس
از بیژن زنگنه وزیر نفت، مورد بررسی قرار گرفت.

سؤالکنندگان از وزیر پرسیده بودند که دلیل اظهارات خلاف واقع که سیاهنمایی مطلب میباشد، چیست؟ این سؤال در
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جلسه پنجم آذرماه ۱۳۹۲ با حضور نمایندگان سؤالکننده و وزیر نفت و معاونین وی در جلسه کمیسیون انرژی مجلس مورد
بررسی قرار گرفت.

رسایی نماینده مردم تهران در مجلس طی سخنانی در توضیح این سؤال اظهار داشت: برخلاف آن چیزی که برخی رسانهها
القا میکنند ما به دنبال چوب لای چرخ دولت گذاشتن نیستیم. بنده و همکارانم به طرح این سوال نه از حب کسی و نه از
بغض کسی اصرار داشتیم و تنها به این دلیل بود که با بیانات بیژن زنگنه آبرویی از کشور برده شده بود که ما به دنبال
اصلاح آن هستیم؛ آیا حفظ عزت و آبروی کشور از وظایف وزیر است یا خیر و اگر وزیر در یک جلسه عمومی مطالبی را

مطرح کرد که آبروی نظام جمهوری اسلامی را برد، آیا نباید این سخنان اصلاح شود؟
رسایی بر همین اساس یادآور شد: من به دلیل اینکه گزارش کمیسیون انرژی رقیق شده و واقعیت در آن به صورت کامل
نیامده است، میگویم که آقای زنگنه در یک جلسه عمومی که صوت و فیلم آن موجود است، پس از اینکه درباره صنعت
نفت سخنانی گفت که هیچ کدام از آنها هم درست نبوده، میگوید چند روز پیش آقای روحانی به من گفت: «یکی از
وزرای پیشین نزد من آمد و گفت که من رفتهام امارات و خواهش کردهام تا یک مقدار پول گرفتم و به ایران آوردم» و آقای
روحانی گفت وقتی این وزیر رفت من گریه کردم که چرا کار کشور باید به جایی برسد که یک وزیر از شیخ اماراتی خواهش

کند تا ۴ قران پول برای امور جاری کشور به ما بدهد.
وی خطاب به وزیر و نمایندگان مجلس گفت: آیا واقعا آقای روحانی در جلسه هیئت دولت گریه کرده است؟ آقای زنگنه در
جلسه کمیسیون انرژی گفت که وزیر پیشین برای قرض کردن پول به امارات نرفته بلکه وزیر رفته بود پول خودمان را گرفته
و آمده بود. من هم گفتم آقای زنگنه اگر وزیر پیشین پول خودمان را گرفته اینکه گریه ندارد پس چرا آقای روحانی در جلسه
هیئت دولت گریه کرده است؟ اگر وزیر پول خودمان را گرفته است، باید به او گفت که وزیر با عزت دستت درد نکند که پول

خودمان را گرفتهای.
در ادامه بیژن نامدار زنگنه وزیر نفت برای پاسخ به سوال حجتالاسلام حمید رسایی نماینده مردم تهران در مجلس در
سخنانی گفت: بنده نگفتهام که آقای رئیس جمهور در دولت گریه کرده و نمیدانم که آقای رسایی این حرفها را از کجا
آورده است. بنده گفتهام که آقای روحانی چند روز پیش نکتهای به بنده گفتهاند که بنده خیلی متاثر شدم که رئیس جمهور

گفته است یکی از وزرای پیشین نزد بنده آمد و گفت که رفتهام امارات و مابقی قضایا.
وی در همین زمینه ادامه داد: بنده نگفتهام که پول قرضی بوده است، بلکه پول خودمان را گرفتهام اما اینکه بخواهیم برای
گرفتن پول خودمان خواهش کنیم، عزت نیست. پول خودمان برای خودمان است. این عزت نیست که خواهش کنیم و پول

خودمان را به داخل کشور بیاوریم.
وزیر نفت در ادامه تصریح کرد: در سوالشان از بنده پرسیدهاند که بنده ۳ بار استعفا دادهام و گفتند که یک بار آن را آقای
ربیعی گفته است که بنده نیز به وی گفتم که اشتباه گفته است. کسی استعفا میدهد که ناامید باشد، بنده ناامید نیستم

بلکه سرشار از نشاط و امید هستم.
زنگنه: نه استعفا دادهام و نه استعفا میدهم

وی تصریح کرد: بنده نه استعفا دادهام و نه استعفا میدهم و با قدرت کارم را انجام میدهم. سیاهنمایی در کار نبوده است و
بنده همواره به دنبال این بودهام که وضعیت خوبی برای کشور ایجاد کنم که در این راستا به حمایت مجلس نیز نیاز دارم

زیرا معتقدم بدون حمایت مجلس نمیشود کار کرد و موفق شد.
پس از سخنان وزیر نفت حمید رسایی در بخش دوم سخنان خود گفت: آقای وزیر صدای شما موجود است که شما گفتهاید
آقای روحانی این سخنان را در جلسه خصوصی به من نگفت و در جلسه هیئت دولت این سخنان را مطرح کرد البته
خودتان هم گفتید که وزیر پیشین پول خودمان را گرفته و آورده و بنده هم گفتم که این وزیر توافقنامه ژنو را امضا نکرده و
تمام زحمات و خون شهدای ما را بدهد و برود و تنها ۴ میلیارد و ۲۰۰ میلیون تومان که قرار است در ۸ قسط پرداخت شود

بگیرد، در ضمن با خواهش هم اینها هنوز این قسطها را ندادهاند.
وی خطاب به وزیر نفت گفت: شما میگویید که ما میخواهیم جلوی تکرار بابک زنجانیها را بگیریم در حالی که من به شما
میگویم که جلوی فساد کرسنت را بگیرید؛ براساس رای دادگاه لاهه در پرونده کرسنت در شرایط حداقلی ما باید ۸ میلیارد

دلار خسارت بدهیم.
لاریجانی: وارد موضوع کرسنت نشوید

در این هنگام علی لاریجانی رئیس مجلس با قطع سخنان رسایی گفت: لطفا وارد این موضوع نشوید چرا که این موضوع
در حال بررسی است.

نماینده مردم تهران در مجلس نیز گفت: من نمیخواستم وارد قضایای نفت شوم اما با این وضعیت موجود ما در پرونده
کرسنت باید ۸ میلیارد دلار باید خسارت بدهیم که انشاءالله این موضوع در شورای عالی امنیت ملی مورد بررسی قرار گیرد.

رسایی با اشاره به سخنان بیژن زنگنه در جلسه کمیسیون انرژی مجلس خاطرنشان کرد: وزیر گفت که در این زمینه رسانهها
شیطنت کردند که باید بگویم این خبر در رسانههایی تیتر شد که آقای روحانی از آنها دفاع میکند لذا حرف ما این است که
چرا اجازه میدهید این شیطنتها را انجام دهند. آیا واقعا کاری که وزیر دولت قبل انجام داده گریه داشته است؟ ما در سال

۹۰ و ۹۱ صادرکننده بنزین بودیم اما نحوه مدیریت آقای زنگنه ما را به واردکننده بنزین تبدیل کرده است.
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در نهایت حمید رسایی گفت: به این دلیل که آقای زنگنه پشت تریبون مجلس صحبتهای خود را اصلاح کرد و توضیحات
به اطلاع مردم و غربیها رسید، قانع شدهام و نیازی به رأیگیری نیست.

پس از این اعلام حمید رسایی نمایندگان مجلس که تا پیش از طرح سؤال طی اخطارهایی مخالف مطرح شدن چنین
موضوعی در صحن علنی بودند به یکباره تغییر موضع دادند و از هیئت رئیسه خواستند که این سؤال را به رأی نمایندگان

مجلس بگذارد اما نمایندگان سؤالکننده بر قانع شدن خود اصرار داشتند.
ورود شورای عالی امنیت ملی به پرونده کرسنت

روز گذشته الیاس نادران نماینده مردم تهران در مجلس طی تذکری در صحن علنی مجلس گفت: نزدیک به 8 ماه است که
سؤال من درباره بحث کرسنت در هیئت رئیسه مانده است و گفتهاند که آقای رئیس دستور داده است تا این سؤال مطرح

نشود.
نادران گفت: من هم منافع ملی را به اندازه بقیه دوستان متوجه میشوم و دلسوز منافع ملی هستم.

لاریجانی در پاسخ به اخطار نادران گفت: درباره به تعویق افتادن بحث سؤال به خاطر اینکه شورای عالی امنیت ملی وارد
این موضوع شده بود امکان ورود مجلس به این مسئله وجود نداشت و من این مسئله را طی جلسهای به دوستان گفتم.

جلسه علنی صبح روز سه شنبه مجلس با اعلام علی لاریجانی رئیس نهاد قانونگذاری کشورمان خاتمه یافت و وی زمان
نشست علنی بعدی را چهارشنبه ساعت ۸ صبح اعلام کرد.

2 صفحه 3 | ITShams.ir - قدرت گرفته از پرتال شمس


